
 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

CRIV 55 COM 1261 

 

CRIV 55 COM 1261 

CHAMBRE DES REPRÉSENTANTS 

DE BELGIQUE 

BELGISCHE KAMER VAN  

VOLKSVERTEGENWOORDIGERS 

COMPTE RENDU INTÉGRAL 
AVEC 

COMPTE RENDU ANALYTIQUE TRADUIT 

INTEGRAAL VERSLAG 
MET 

VERTAALD BEKNOPT VERSLAG 

Commission de l'Intérieur, de la Sécurité, de 
la Migration et des Matières administratives 

Commissie voor Binnenlandse Zaken, Vei-
ligheid, Migratie en Bestuurszaken 

Mercredi Woensdag 

31-01-2024 31-01-2024 

Après-midi Namiddag 

  



 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

N-VA Nieuw-Vlaamse Alliantie 

Ecolo-Groen Ecologistes Confédérés pour  l’organisation de luttes originales – Groen 

PS Parti Socialiste 

VB Vlaams Belang 

MR Mouvement Réformateur 

CD&V Christen-Democratisch en Vlaams 

PVDA-PTB Partij van de Arbeid van België – Parti du Travail de Belgique 

Open Vld Open Vlaamse Liberalen en Democraten 

Vooruit  Vooruit 

Les Engagés Les Engagés 

DéFI Démocrate Fédéraliste Indépendant 

INDEP-ONAFH Indépendant - Onafhankelijk 

 

Abréviations dans la numérotation des publications : Afkortingen bij de nummering van de publicaties : 

DOC 55 0000/000  Document parlementaire de la 55e législature, suivi du n° de base 
et du n° consécutif 

DOC 55 0000/000  Parlementair stuk van de 55e zittingsperiode + basisnummer en 
volgnummer 

QRVA Questions et Réponses écrites QRVA Schriftelijke Vragen en Antwoorden 

CRIV Version provisoire du Compte Rendu Intégral CRIV Voorlopige versie van het Integraal Verslag 

CRABV Compte Rendu Analytique CRABV Beknopt Verslag 

CRIV Compte Rendu Intégral, avec, à gauche, le compte rendu intégral 
définitif et, à droite, le compte rendu analytique traduit des inter-
ventions (avec les annexes) 

CRIV Integraal Verslag, met links het definitieve integraal verslag en 
rechts het vertaalde beknopt verslag van de toespraken (met de 
bijlagen) 

PLEN Séance plénière PLEN Plenum 

COM Réunion de commission COM Commissievergadering 

MOT Motions déposées en conclusion d’interpellations (papier beige) MOT Moties tot besluit van interpellaties (op beigekleurig papier) 

 

Publications officielles éditées par la Chambre des représentants 
Commandes : 
Place de la Nation 2 
1008 Bruxelles 
Tél. : 02/ 549 81 60 
Fax : 02/549 82 74 
www.lachambre.be 
e-mail : publications@lachambre.be 

Officiële publicaties, uitgegeven door de Kamer van volksvertegenwoordigers 
Bestellingen : 

Natieplein 2 
1008 Brussel 

Tel. : 02/ 549 81 60 
Fax : 02/549 82 74 

www.dekamer.be 
e-mail : publicaties@dekamer.be 

 



CRIV 55 COM 1261 31/01/2024  

 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

i 

 
SOMMAIRE  INHOUD  

    
Question de Julie Chanson à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-
tique) sur "Les blessures ou décès lors de courses-
poursuites avec la police" (55040596C) 

1 Vraag van Julie Chanson aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-
gen en Democratische Vernieuwing) over "Politie-
achtervolgingen met doden of gewonden tot ge-
volg" (55040596C) 

1 

Orateurs: Julie Chanson, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes institution-
nelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Julie Chanson, Annelies Verlin-
den, minister van Binnenlandse Zaken, lnstitu-

tionele Hervormingen en Democratische ver-
nieuwing 

 

    
Question de Julie Chanson à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-
tique) sur "Le groupe de travail Santé mentale " 
(55040598C) 

3 Vraag van Julie Chanson aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-
gen en Democratische Vernieuwing) over "De 
werkgroep Geestelijke Gezondheid" (55040598C) 

3 

Orateurs: Julie Chanson, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes institution-
nelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Julie Chanson, Annelies Verlin-
den, minister van Binnenlandse Zaken, lnstitu-

tionele Hervormingen en Democratische ver-
nieuwing 

 

    
Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlin-
den (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau dé-
mocratique) sur "L'usage des langues pour le let-
trage des véhicules de la police fédérale" 
(55040951C) 

4 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlin-
den (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-
mingen en Democratische Vernieuwing) over "Het 
taalgebruik bij de bestickering van de federale poli-
tievoertuigen" (55040951C) 

4 

Orateurs: Ortwin Depoortere, Annelies Ver-
linden, ministre de l'Intérieur, des Réformes 

institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Ortwin Depoortere, Annelies Ver-
linden, minister van Binnenlandse Zaken, lnsti-

tutionele Hervormingen en Democratische ver-
nieuwing 

 

    
Questions jointes de 6 Samengevoegde vragen van 5 
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La modification de l'article 37.5 du code de la route 
et son impact sur le travail de la police" 
(55040952C) 

6 - Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Bin-
nenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen 
en Democratische Vernieuwing) over "De aanpas-
sing van artikel 37.5 van de wegcode en de impact 
op de werking van onze politiediensten" 
(55040952C) 

5 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'adaptation de l'article 37.5 du code de la route et 
son impact sur le fonctionnement de la police" 
(55041019C) 

6 - Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Bin-
nenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen 
en Democratische Vernieuwing) over "De aanpas-
sing van artikel 37.5 van de wegcode en de impact 
op de werking van onze politiediensten" 
(55041019C) 

5 

Orateurs: Ortwin Depoortere, Annelies Ver-
linden, ministre de l'Intérieur, des Réformes 

institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Ortwin Depoortere, Annelies Ver-
linden, minister van Binnenlandse Zaken, lnsti-

tutionele Hervormingen en Democratische ver-
nieuwing 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-
tique) sur "Le suivi de la réforme de la Protection 
civile" (55040994C) 

7 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Annelies Verlin-
den (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-
mingen en Democratische Vernieuwing) over "De 
stavaza betreffende de hervorming van de Civiele 
Bescherming" (55040994C) 

7 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Annelies Verlinden, ministre de 

l'Intérieur, des Réformes institutionnelles et du 
Renouveau démocratique 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele Hervormin-
gen en Democratische vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 9 Samengevoegde vragen van 9 
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le préavis de grève des syndicats policiers après 

9 - Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Bin-
nenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen 

9 



 31/01/2024 CRIV 55 COM 1261 
 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

ii 

l'échec de la concertation sociale" (55041044C) en Democratische Vernieuwing) over "De stakings-
aanzegging van de politievakbonden na het mis-
lukte sociaal overleg" (55041044C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Ré-
formes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'échec des négociations sur l'accord sectoriel" 
(55041131C) 

9 - Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnen-
landse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De afgespron-
gen onderhandelingen over het sectoraal akkoord" 
(55041131C) 

9 

Orateurs: Ortwin Depoortere, Yngvild Ingels, 
Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau dé-
mocratique 

 Sprekers: Ortwin Depoortere, Yngvild Ingels, 
Annelies Verlinden, minister van Binnen-

landse Zaken, lnstitutionele Hervormingen en 
Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-
tique) sur "La mise en oeuvre du nouveau Traité 
Benelux de coopération policière" (55041132C) 

15 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-
gen en Democratische Vernieuwing) over "De uit-
voering van het nieuwe Benelux-politieverdrag" 
(55041132C) 

15 

Orateurs: Yngvild Ingels, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes institution-
nelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Annelies Verlin-
den, minister van Binnenlandse Zaken, lnstitu-

tionele Hervormingen en Democratische ver-
nieuwing 

 

    
Questions jointes de 17 Samengevoegde vragen van 17 
- Marie-Christine Marghem à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-
tique) sur "L'alliance des ports" (55041141C) 

17 - Marie-Christine Marghem aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-
gen en Democratische Vernieuwing) over "De ha-
venalliantie" (55041141C) 

17 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Ré-
formes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'alliance portuaire européenne" (55041157C) 

17 - Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnen-
landse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De Europese 
havenalliantie" (55041157C) 

17 

Orateurs: Yngvild Ingels, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes institution-
nelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Annelies Verlin-
den, minister van Binnenlandse Zaken, lnstitu-

tionele Hervormingen en Democratische ver-
nieuwing 

 



CRIV 55 COM 1261 31/01/2024  

 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

1 

 

Commission de l'Intérieur, de la 
Sécurité, de la Migration et des 

Matières administratives 

Commissie voor Binnenlandse 
Zaken, Veiligheid, Migratie en 

Bestuurszaken 
 

du 

 

MERCREDI 31 JANVIER 2024 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 31 JANUARI 2024 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 14.19 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 
Depoortere. 
La réunion publique de commission est ouverte à 14 h 19 et présidée par M. Ortwin Depoortere. 
 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 
uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
 

01 Question de Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Les blessures ou décès lors de courses-poursuites avec la police" (55040596C) 

01 Vraag van Julie Chanson aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "Politieachtervolgingen met doden of gewonden tot gevolg" 
(55040596C) 
 

01.01  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, la presse 

rapporte régulièrement des faits de courses-poursuites avec la police 
qui tournent, parfois, mal. Souvent, c’est au détriment de citoyens en 
fuite, qui s’en retrouvent blessés dans le meilleur des cas, morts pour 
les cas les plus dramatiques. J’en veux notamment pour preuve l’affaire 
d’Adil ou encore celle de Ouassim et Sabrina ayant récemment abouti 
sur une condamnation des policiers en cause.  
 
Parfois, ce sont aussi des policiers qui sont blessés dans ces malheu-
reuses courses-poursuites. Ainsi, le 8 décembre dernier, neuf policiers 
ont été blessés lors d’une course-poursuite qui a débuté à Louvain. Le 
12 décembre dernier, une course-poursuite a blessé plusieurs policiers 
à la frontière française. 
 
Madame la ministre, ces incidents répétés m’amènent à vous poser les 
questions suivantes: les techniques de courses-poursuites sont-elles 
enseignées aux policiers durant la formation? Si oui, à quel moment? 
Quel est le contenu précis de cet enseignement? Nos agents disposent-
ils d’un circuit où s’entraîner à cette pratique? Pour mener une course-
poursuite tout en appliquant toujours le principe de proportionnalité, il 
faut évidemment pouvoir s’entraîner. 
 
Lors de récentes auditions en commission de l’Intérieur, l’AIG elle-
même a rappelé qu’en matière de courses-poursuites il faut améliorer 
les pratiques. Qu’entendez-vous mettre en place pour ce faire sur la 
base du rapport de l'AIG? 
 

01.01  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): In de pers wordt er regel-
matig bericht over politieachtervol-
gingen, die soms slecht aflopen en 
dan vaak voor de burgers die op de 
vlucht slaan (zoals Adil, Ouassim en 
Sabrina) en daardoor gewond raken 
of zelfs om het leven komen. Het ge-
beurt soms ook dat politieagenten 
gewond raken, zoals op 8 en 12 de-
cember jongstleden.  
 
Wanneer en hoe worden de achter-
volgingstechnieken onderwezen 
aan de politieagenten? Zijn er terrei-
nen beschikbaar waar ze kunnen 
oefenen en kunnen leren om te al-
len tijde op een proportionele wijze 
te handelen? De AIG heeft erop ge-
wezen dat de praktijken verbeterd 
moeten worden. Wat zult u daartoe 
ondernemen?  
 

01.02  Annelies Verlinden, ministre: Madame Chanson, les policiers 01.02 Minister Annelies Verlinden: 
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reçoivent une formation théorique et pratique sur la poursuite et l'inter-
ception dans le cadre des poursuites. Cette formation est dispensée à 
l'Académie nationale de Police (ANPA) et dans les écoles de police 
agréées en Belgique lors d'une formation continuée, organisée en com-
plément de la formation de base et pour tous les policiers opérationnels 
spécialisés et non spécialisés travaillant sur le terrain.  
 
La formation "Poursuite et interception" comprend les deux dossiers 
d'agrément suivants.  
 
Le premier dossier consiste en quatre heures de pratique pour tous les 
membres du personnel d'une unité non spécialisée, avec le contenu 
suivant: 
- l'importance d'une bonne position assise et de la manipulation du vo-
lant; 
- l'importance d'une bonne technique de vision; 
- la signification des notions de sous-virage et de sur-virage; 
- connaître l'importance d'une bonne technique de freinage; 
- savoir estimer les distances de freinage en combinaison avec diffé-
rentes vitesses; 
- effectuer un freinage d'urgence en tenant compte d'une distance de 
sécurité; 
- établir les dispositifs d'interception en fonction du lieu et de la route.  
 
En ce qui concerne la police locale, les policiers peuvent suivre cette 
formation dans les écoles de police agréées.  
 
Le deuxième dossier consiste en huit heures de pratique pour les unités 
spécialisées. Il se concentre sur le contenu suivant: 
- l'importance du freinage et des distances; 
- les techniques de préparation à l'interception; 
- apprendre les techniques de base d'encerclement; 
- l'encerclement à vitesse plus élevée; 
- la procédure et la structure progressive tenant compte de la matrice 
décisionnelle apprise pour procéder à l'interception, soit en accompa-
gnant, soit en escortant, soit en encerclant pour les circonstances ex-
ceptionnelles.  
 
En ce qui concerne la police fédérale, les deux modules de "Poursuite 
et interception" de quatre et huit heures sont dispensés à tous les 
membres de la police fédérale de la route, soit environ 1 000 membres 
du personnel opérationnel. Le second module est dispensé sur un 
grand terrain fermé afin de simuler une situation réelle.  
 
Ces formations de référence à l'ANPA ont débuté en octobre 2020 et 
sont encore dispensées actuellement. D'autres formations spécifiques 
existent, par exemple, pour les unités spéciales de la police fédérale qui 
organisent, en interne, la formation annuelle "Special Unit Driving", sur 
un terrain d'aviation désaffecté.  
 
Quant aux aspirants, ils suivent durant la formation de base un module 
spécifique intitulé "Conduite policière", qui se compose d'un volet théo-
rique et d'un volet pratique leur permettant de se familiariser avec la 
conduite d'un véhicule de police équipé d'un gyrophare et d'un bitonal 
et ce, sous une certaine pression temporelle.  
 

De politieagenten die op het terrein 
werkzaam zijn, krijgen een opleiding 
over het achtervolgen en intercepte-
ren van voertuigen, die gegeven 
wordt aan de nationale politieacade-
mie en in de verschillende erkende 
scholen wanneer het een bijscho-
ling betreft. 
 
De opleiding omvat een eerste mo-
dule van vier uur praktijkles voor alle 
leden van een niet-gespeciali-
seerde eenheid (goede zithouding, 
stuurtechniek, zichttechniek, onder-
stuur en overstuur, remtechnieken, 
interceptiemiddelen). De leden van 
de lokale politie kunnen de opleiding 
volgen in de erkende politiescholen.  
 
In de tweede module van acht uur 
praktijk voor de gespecialiseerde 
eenheden wordt er ingegaan op het 
belang van het remmen en de af-
standen, het voorbereiden van de 
interceptie, het omsingelen en de 
stapsgewijze procedure waarbij er 
rekening gehouden wordt met de 
aangeleerde beslissingsmatrix om 
over te gaan tot de interceptie. 
 
De twee modules worden verstrekt 
aan alle leden van de federale weg-
politie (1.000 politieagenten). De 
tweede module wordt verstrekt op 
een groot afgesloten terrein. Die op-
leidingen zijn in oktober 2020 van 
start gegaan en worden nog altijd 
gegeven.  
 
Er bestaan nog andere specifieke 
opleidingen. De speciale eenheden 
van de federale politie organiseren 
een jaarlijkse opleiding Special Unit 
Driving op een luchtvaartterrein dat 
niet meer als zodanig in gebruik is.  
 
De aspiranten volgen tijdens de ba-
sisopleiding een module 'rijden met 
politievoertuigen' om te wennen aan 
het besturen van een politievoertuig 
met zwaailicht en sirene aan, onder 
tijdsdruk. 
 

01.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, je vous re-

mercie pour tous ces éléments d'information précieux.  
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L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

02 Question de Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Le groupe de travail Santé mentale " (55040598C) 

02 Vraag van Julie Chanson aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De werkgroep Geestelijke Gezondheid" (55040598C) 
 

02.01  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, nos policiers 

sont de plus en plus confrontés à des cas de santé mentale. Nous en 
avons déjà parlé au sein de cette commission. N’étant ni médecins, ni 
infirmiers, il peut leur être difficile de gérer certaines situations. Vous 
avez déjà eu l’occasion d’évoquer, à plusieurs reprises, l’existence d’un 
groupe de travail "Santé mentale" censé se pencher sur cette problé-
matique. Madame la ministre, quel est l’état d’avancement des travaux 
de ce groupe de travail? Pouvez-vous nous rappeler la composition de 
celui-ci ainsi que la mission précise qu’il lui a été donnée? Quand pour-
rons-nous prendre connaissance de son travail et/ou de ses conclu-
sions? 
 

02.01  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): Onze politieagenten wor-
den steeds vaker geconfronteerd 
met personen met geestelijke ge-
zondheidsproblemen. 
 
Hoe vorderen de werkzaamheden 
van de werkgroep Geestelijke Ge-
zondheid? Hoe is die werkgroep sa-
mengesteld en wat is haar op-
dracht? Wanneer worden we in ken-
nis gesteld van de conclusies van 
de werkgroep?  
 

02.02  Annelies Verlinden, ministre: Madame Chanson, en 2021, j'ai 

pris l'initiative de mettre en place un groupe de travail multidisciplinaire 
"Personnes en crise", présidé par le SPF Intérieur dans le prolongement 
de l'affaire Kaya. 
 
L'objectif de cette démarche était d'aboutir à une meilleure coordination 
et coopération entre les services de police et de secours en se concen-
trant sur les deux aspects suivants: d'une part, garantir un échange 
d'informations de qualité entre les différents clusters et, d'autre part, or-
ganiser des formations multidisciplinaires visant à favoriser la collabo-
ration entre les services de police et de secours. L'échange de pratiques 
existantes dans le contexte d'interventions en situation de crise doit per-
mettre de fournir une solution rationalisée soutenue par tous les acteurs 
et de jeter un pont entre les disciplines afin de parvenir à une approche 
multidisciplinaire des situations de crise. 
 
Le groupe de travail multidisciplinaire est composé de représentants du 
corps médical, du ministère public, de la police fédérale et locale, du 
SPF Justice et du SPF Intérieur. Un organigramme a été élaboré dans 
le cadre de ses activités. Il décrit la manière dont l'aide médicale urgente 
peut être activée via la centrale d'urgence 112. Cet organigramme a été 
établi de manière telle que le fonctionnaire de police sur le terrain iden-
tifie rapidement les attentes lors d'un appel au numéro d'urgence 112 
et sache ce qui peut être attendu du service 112.  
 
En outre, une formation multidisciplinaire sur les personnes en crise a 
également été réalisée. Ce support de formation présente les différents 
rôles des acteurs sur le terrain dans le cadre des deux situations prin-
cipales: intervention de base et intervention avec résistance lorsque le 
citoyen est susceptible de présenter un danger pour lui-même. La vidéo 
illustre la coopération entre les différentes disciplines et la manière dont 
cette coopération devrait idéalement se dérouler dans la pratique. 
 
L'accent est mis sur la communication et la coopération efficaces entre 
les participants. En outre, le groupe prévoit, premièrement, de préparer 

02.02 Minister Annelies Verlinden: 

In 2021 richtte ik naar aanleiding 
van de zaak-Kaya een multidiscipli-
naire werkgroep op voor personen 
die zich in een crisissituatie bevin-
den. De bedoeling was om tot een 
betere coördinatie tussen de politie- 
en hulpdiensten te komen door de 
uitwisseling van kwalitatieve infor-
matie en de organisatie van multi-
disciplinaire opleidingen. De uitwis-
seling van good practices voor inter-
venties tijdens crisissituaties moet 
leiden tot een door alle stakeholders 
gesteunde rationele oplossing en tot 
een multidisciplinaire aanpak.  
 
Deze werkgroep is samengesteld 
uit vertegenwoordigers van de art-
sen, het openbaar ministerie, de fe-
derale en de lokale politie en de 
FOD's Binnenlandse Zaken en Jus-
titie. De werkgroep heeft een orga-
nigram uitgewerkt waarin er be-
schreven wordt hoe de dringende 
geneeskundige hulpverlening via 
het nummer 112 geactiveerd kan 
worden. De politieagent op het ter-
rein kan op die manier snel te weten 
komen wat er bij een oproep naar 
het nummer 112 verwacht wordt. De 
werkgroep heeft ook een multidisci-
plinaire opleiding ontwikkeld met 
betrekking tot personen in een cri-
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des fiches d'information relatives à la terminologie médicale; deuxième-
ment, d'approfondir et mieux définir le secret médical; troisièmement, 
de rédiger une circulaire intitulée "Travail collaboratif interdisciplinaire 
et orienté vers la communauté avec des personnes en crise", sur la ré-
glementation relative à la mise en observation.  
 
L'organigramme a été mis à la disposition de toutes les parties pre-
nantes. La vidéo de formation pourra être lancée prochainement.  
 
Cette question étant de nature à susciter des actions régulières, aucune 
date de fin n'a été fixée. De nouvelles actions seront déterminées 
chaque année.  
 

sissituatie teneinde ieders rol te ver-
duidelijken en uit te leggen hoe de 
samenwerking op het terrein ver-
loopt tijdens een basisinterventie en 
tijdens een interventie met weer-
stand, waarbij de burger een bedrei-
ging voor zichzelf kan vormen.  
 
Bovendien zal de werkgroep infor-
matiefiches opstellen over de medi-
sche terminologie en het medisch 
geheim, evenals een omzendbrief 
met betrekking tot de reglemente-
ring over de observatie. 
 
Er zullen jaarlijks nieuwe acties 
vastgesteld worden. 
 

02.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, je vous re-

mercie de votre réponse. 
 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55040873C van mevrouw Matz vervalt. 
 

Le président: La question 
n° 55040873C de Mme Matz est 
supprimée. 
 

03 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "Het taalgebruik bij de bestickering van de federale poli-
tievoertuigen" (55040951C) 

03 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "L'usage des langues pour le lettrage des véhicules de la police fédérale" (55040951C) 
 

03.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, momenteel rijdt 

de federale politie in Vlaanderen rond met politiewagens met Neder-
landstalige bestickering, in Wallonië met Franstalige bestickering en in 
Brussel met tweetalige bestickering. Dat is volledig naar de geest en de 
letter van de vaste rechtspraak van de Vaste Commissie voor Taaltoe-
zicht (VCT). Ik zal u het citaat uit het verslag van de VCT uit 2021 be-
sparen, maar de bewoordingen zijn duidelijk: de huidige toepassing res-
pecteert volledig de taalwetgeving. 
 
Ik verneem nu echter dat er in de schoot van de federale politie beslist 
zou zijn om tweetalige bestickering in te voeren voor alle federale poli-
tievoertuigen van het hele land, vandaar mijn vragen. 
 
Klopt dat gerucht? Ik hoop van niet, want anders vervallen mijn andere 
vragen. 
 
Is hierover advies gevraagd aan de Vaste Commissie voor Taaltoezicht 
en hoe luidde desgevallend dat advies? 
 
Wat is uw eigen standpunt hierover? Bent u het ermee eens dat wij, als 
dat zou worden doorgevoerd, een stap terugzetten wat het eentalig Ne-
derlandstalige karakter van Vlaanderen betreft? 
 
Kunt u de federale politie vragen de maatregel in te trekken en om de 

03.01  Ortwin Depoortere (VB): Il 

semble que la police fédérale ait dé-
cidé d'appliquer un lettrage bilingue 
sur les véhicules de police de l'en-
semble du pays. Le règlement ac-
tuel, qui prévoit un lettrage néerlan-
dophone en Flandre, francophone 
en Wallonie et bilingue à Bruxelles, 
est pourtant tout à fait conforme à la 
jurisprudence constante de la Com-
mission permanente de Contrôle lin-
guistique (CPCL). 
 
Quel est l'avis rendu par la CPCL 
dans ce dossier? Quelle est la posi-
tion de la ministre? Qui a pris cette 
initiative et pourquoi? La ministre a-
t-elle donné son accord? 
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bestaande toestand, namelijk de eentalige bestickering volgens het 
taalgebied en de tweetalige bestickering in Brussel, te behouden? 
 
Wie heeft het initiatief genomen een tweetalige bestickering in te voe-
ren, door wie is dat goedgekeurd en was de commissaris-generaal op 
de hoogte? 
 
Wat zou de motivatie zijn geweest voor deze beslissing? 
 
Hebt u hiermee ingestemd en waarom? 
 

03.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, ik kan inder-

daad bevestigen dat de federale politie de aanpassing van de belette-
ring op haar voertuigen bestudeert. In het project wordt de mogelijkheid 
onderzocht om de vermelding van de eenheid te schrappen en het po-
litielogo in twee talen aan te brengen. In 2018 heeft de Vaste Commissie 
voor Taaltoezicht immers een positief advies gegeven voor een tweeta-
lig logo op een welbepaald uniformstuk. Er wordt momenteel onder-
zocht of dat advies ook toepasbaar zou kunnen zijn in het kader van de 
belettering van de voertuigen. 
 
Het wagenpark is een van de belangrijkste beheersinstrumenten van de 
federale politie. De aanpassing van de belettering maakt het mogelijk 
om te voldoen aan de verschillende doelstellingen van het gemeen-
schappelijk beheer van de voertuigen: een beter gecontroleerde iso-
chrone slijtage van de voertuigen, het aanleggen van operationele en 
onderhoudsreserves en het optimaliseren van de budgetten van de fe-
derale politie met betrekking tot deze kostenpost. Dit initiatief maakt 
deel uit van de verschillende voorstellen van de commissaris-generaal 
ad interim om de federale politie efficiënter en effectiever te maken. 
 
De federale politie onderzoekt momenteel of deze maatregel zou kun-
nen worden geïmplementeerd, rekening houdend met de wettelijke ver-
eisten. Het spreekt immers voor zich dat de bestuurstaalwet daarbij ge-
respecteerd moet worden. 
 
Tot slot kan ik u bevestigen dat er, op basis van de informatie waarover 
ik beschik, in afwachting van het verder onderzoek op dit moment nog 
geen enkel voertuig werd aangepast met deze nieuwe belettering. 
 

03.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Une proposition visant à sup-
primer la mention de l'unité et à ap-
pliquer le logo de la police en deux 
langues sur les véhicules est à 
l'étude. Les responsables exami-
nent actuellement la question de sa-
voir si l'avis rendu par la CPCL en 
2018 concernant un logo bilingue 
sur un uniforme peut s'appliquer en 
l'espèce. Il sera tenu compte de la 
loi sur l'emploi des langues en ma-
tière administrative. 
 
Cette proposition s'inscrit dans le 
cadre de la gestion commune du 
parc automobile en ce qui concerne 
l'usure, la création de réserves opé-
rationnelles et d'entretien et l'optimi-
sation des budgets. Il s'agit d'une 
des propositions formulées par le 
commissaire général ad interim 
pour rendre la police fédérale plus 
efficace. 
 
Selon mes informations, aucun vé-
hicule ne dispose encore du nou-
veau lettrage. 
 

03.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw rationeel juridisch antwoord. 
 
U begrijpt dat ik, in tegenstelling tot u, lid ben van een Vlaams-nationa-
listische partij. Ik wil u erop wijzen dat er heel lang strijd werd geleverd 
om de taalvereisten binnen Vlaanderen te behouden zoals ze zijn. Er 
moesten heel veel evenwichten worden gerespecteerd en ik zou het 
een heel grote misvatting vinden, mocht men proberen om die verwe-
zenlijkingen terug te schroeven door tweetalige bestickering toe te laten 
op het wagenpark van de federale politie. Ik reken erop dat u dat niet 
zult steunen en dat u die studie, die ertoe zou kunnen leiden dat overal 
in tweetalige bestickering wordt voorzien, zult tegenhouden. 
 
Ik zal dit samen met u in de gaten houden en ik reken erop dat men de 
taalwetgeving, zoals die momenteel geldt in Vlaanderen, blijft respecte-
ren. 
 

03.03  Ortwin Depoortere (VB): Je 

remercie la ministre pour sa ré-
ponse juridique et rationnelle. En 
tant que membre d'un parti nationa-
liste flamand, je demande que les 
exigences linguistiques soient 
maintenues dans leur intégralité. Je 
compte sur la ministre pour ne pas 
soutenir ce lettrage bilingue et pour 
stopper l'étude en question. La légi-
slation sur l'emploi des langues doit 
être respectée. 
 

Het incident is gesloten. 
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L'incident est clos. 

 

04 Samengevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De aanpassing van artikel 37.5 van de wegcode en de impact op de 
werking van onze politiediensten" (55040952C) 
- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De aanpassing van artikel 37.5 van de wegcode en de impact op de 
werking van onze politiediensten" (55041019C) 

04 Questions jointes de 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La modification de l'article 37.5 du code de la route et son impact sur le travail de la police" (55040952C) 
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'adaptation de l'article 37.5 du code de la route et son impact sur le fonctionnement de la police" 
(55041019C) 
 

04.01  Ortwin Depoortere (VB): Deze vragen gaan over de zeer on-

zinnige beslissing van de minister van Mobiliteit om prioritaire voertui-
gen te verplichten hun sirenes aan te zetten op momenten dat dat ei-
genlijk niet nodig is.  
 
Daarover had ik een mondelinge vraag gericht aan u. Mijn collega 
Troosters had dezelfde mondelinge vraag ook gericht aan minister Gil-
kinet. Blijkbaar was dat voldoende om die onzinnige en compleet ab-
surde maatregel terug te schroeven, waarvoor dank. Toch blijf ik wat op 
mijn honger. Hoe kunnen dergelijke drastische maatregelen immers zo-
maar de ether in worden gestuurd, zonder dat men ook maar enig over-
leg pleegt met de mensen op het terrein? U kent de reactie van de po-
litiediensten. Als zij bijvoorbeeld inbrekers op heterdaad moeten betrap-
pen met loeiende sirenes, dan is dat als de strijd aangaan met de fan-
fare op kop.  
 
Er is ook gewezen op het feit dat sirenes 's nachts aanzetten in druk 
bebouwde buurten tot een grote geluidsoverlast kan leiden, zeker in de 
grote en middelgrote steden.  
 
Blijkbaar is het allemaal nog niet zover. Toch heb ik enkele vragen.  
 
Is er overleg geweest tussen de minister van Mobiliteit en u voor die 
nonsens de wereld in werden gestuurd? Ik veronderstel dat u advies 
zult gevraagd hebben aan de verschillende instanties. Daarbij denk ik 
aan de Vaste Commissie van de Lokale Politie (VCLP), de federale po-
litie en de korpschefs. Hebt u die adviezen ook doorgestuurd naar de 
minister van Mobiliteit?  
 
In de media konden we zeer veel eensluidende reacties lezen van al 
die instanties, maar ook van zeer veel burgemeesters. Waarom heeft 
men daarmee geen rekening gehouden? Dat had mij in ieder geval het 
werk bespaard om vandaag een mondelinge vraag te stellen. Ik krijg 
dus graag duidelijkheid daarover.  
 

04.01  Ortwin Depoortere (VB): Je 

continue de me demander pourquoi 
le ministre de la Mobilité a décidé 
que les véhicules prioritaires de-
vaient activer leurs sirènes même 
lorsque ce n'est pas nécessaire. 
Cette mesure absurde a heureuse-
ment été immédiatement retirée. 
 
Pourquoi annoncer une mesure 
aussi draconienne sans aucune 
concertation avec les acteurs de ter-
rain? Les cambrioleurs entendent 
aussi les sirènes et dans les zones 
résidentielles, il n'est guère 
agréable d'en entendre la nuit.  
 
Le ministre de la Mobilité s'est-il 
concerté avec la ministre avant 
d'annoncer cette mesure tout à fait 
insensée? La ministre a-t-elle re-
cueilli des avis? Les a-t-elle trans-
mis à son collègue? Les bourg-
mestres ont-ils été avisés de cette 
mesure? 
 

04.02 Minister Annelies Verlinden: Zoals u weet, zijn aanpassingen 

aan de wegcode de bevoegdheid van de minister voor Mobiliteit, voor 
zover die bevoegdheden uiteraard niet tot die van de gewesten beho-
ren. Zoals voorgeschreven door artikel 6, § 4, 3°, van de bijzondere wet 
van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellingen, werden de rege-
ringen betrokken bij het ontwerp van de wijzigingen aan artikel 37.5. Al-
vorens zelf haar advies te verstrekken, heeft de Vlaamse regering het 

04.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Les adaptations du code de 
la route relèvent de la compétence 
du ministre de la Mobilité, pour au-
tant qu'elles ne portent pas préju-
dice aux compétences des régions. 
Conformément à la loi, les exécutifs 
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advies ingewonnen bij de dienst Centrex van de federale politie, die op 
dat moment geen gunstig advies heeft gegeven. Dat advies werd even-
eens bezorgd aan de FOD Mobiliteit en Vervoer.  
 
We hebben uiteindelijk via de media, bij verrassing, kennisgenomen 
van de gewijzigde bepalingen van de wegcode, waarop mijn kabinet 
onmiddellijk contact heeft genomen met het kabinet van minister Gil-
kinet en er ook overleg gepleegd werd. Daarbij hebben we expliciet ge-
vraagd om conform het advies dat was ingewonnen het KB waarvan 
sprake niet in werking te laten treden op 1 februari. Het kabinet Mobiliteit 
heeft een positief gevolg gegeven aan onze vraag. Daarom werd afge-
lopen vrijdag een aanpassing gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad 
om de inwerkingtreding van het betreffend artikel over de sirenes uit te 
stellen. 
 
Verkeersveiligheid is ook voor mij een belangrijke prioriteit, maar der-
gelijke aanpassingen vragen een doordachte aanpak en dus ook over-
leg met alle betrokken partners, rekening houdend met alle mogelijke 
gevolgen. Daarom zal er morgen een overleg plaatsvinden dat de ver-
schillende partners rond de tafel brengt. Het doel van dat overleg is te 
komen tot een aanpassing van artikel 37.5, die wordt gedragen door 
alle betrokken partijen. Een evenwicht is noodzakelijk en in dit speci-
fieke geval moeten we zoeken naar een consensus tussen de verkeers-
veiligheid en het waarborgen van de operationele en tactische werking 
van onze politiediensten. We volgen dit op. 
 

régionaux ont été associés aux mo-
difications de l'article 37.5. Le gou-
vernement flamand a sollicité l'avis 
du service Centrex de la police fé-
dérale, qui s'est avéré négatif. Cet 
avis a été transmis au SPF Mobilité. 
Nous avons été étonnés d'ap-
prendre par l'intermédiaire des mé-
dias que certaines modifications du 
code de la route entreraient en vi-
gueur le 1er février. Mes services ont 
contacté le SPF Mobilité afin de lui 
demander de reporter l'entrée en vi-
gueur de l'arrêté royal. Le SPF Mo-
bilité a accepté cette proposition et 
a fait publier une adaptation au Mo-
niteur belge afin de reporter l'entrée 
en vigueur de l'article concernant 
les sirènes. La sécurité routière 
constitue une priorité importante et 
de telles adaptations nécessitent 
une concertation approfondie avec 
tous les partenaires concernant 
toutes les conséquences possibles. 
Demain se tiendra une concertation 
durant laquelle nous nous efforce-
rons de parvenir à un consensus 
concernant l'article 37.5, en tenant 
compte tant de la sécurité routière 
que du fonctionnement opérationnel 
des services de police. 
 

04.03  Ortwin Depoortere (VB): Wat mij in uw antwoord opvalt, is dat 

u net als wij bij verrassing het nieuws hebt vernomen via de media. Dan 
vraag ik me af hoe de federale regering eigenlijk in elkaar zit, als de ene 
minister maar maatregelen kan lanceren zonder dat een andere minis-
ter dat weet, hoewel die eigenlijk even goed op de hoogte zou moeten 
zijn, zeker als het dergelijke drastische maatregelen betreft. Voor mij 
blijft dat een zeer vreemde gang van zaken.  
 
Ik ben wel blij dat u morgen al overleg hebt over het al dan niet invoeren 
van de sirenes. Hopelijk luistert men dan wel naar de adviezen van alle 
instanties die ik heb opgenoemd, namelijk de Vaste Commissie van de 
Lokale Politie, de federale politie, de individuele korpschefs, de vele 
burgemeesters enzovoort. Hopelijk kan men tot een meer pragmatische 
oplossing komen.  
 

04.03  Ortwin Depoortere (VB): Le 

fait que la ministre apprenne par les 
médias l'existence de mesures 
prises par un autre ministre dans un 
domaine qui touche à ses compé-
tences est emblématique du fonc-
tionnement de ce gouvernement. Je 
me réjouis que cette concertation ait 
lieu et j'espère que l'on tiendra 
compte des avis des services de po-
lice et des bourgmestres.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

05 Question de Benoît Piedboeuf à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "Le suivi de la réforme de la Protection civile" (55040994C) 

05 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De stavaza betreffende de hervorming van de Civiele 
Bescherming" (55040994C) 
 

05.01  Benoît Piedboeuf (MR): Madame la ministre, a chaque catas- 05.01  Benoît Piedboeuf (MR): Bij 

natuurrampen tonen de Belgische 
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trophe naturelle, les citoyens belges démontrent leur solidarité pour ai-
der les sinistrés. Durant ces événements, le manque de coordination 
entre ces volontaires réduit l’efficacité sur le terrain au détriment de la 
population. 
 
BE-FAID (Belgium Federation Active In Desasters), est une jeune ASBL 
qui a pour mission de développer une culture du risque chez les ci-
toyens et de coordonner l’appui des volontaires dans l’exécution des 
plans communaux d’urgence et d’intervention. 
 
Qu’en est-il de la protection civile dont c’est également la mission? 
Quelle est l’analyse de sa situation après réforme? Pourriez-vous m’in-
former du nombre de bénévoles actifs et de leur répartition sur le terri-
toire? 
 
Je vous remercie de vos réponses. 
 

burgers zich solidair met de slacht-
offers, maar het gebrek aan coördi-
natie tussen de vrijwilligers tast de 
efficiëntie in het veld aan. 
 
De jonge vzw BE-FAID (Belgian Fe-
deration Active In Disasters) ontwik-
kelt een risicocultuur onder de bur-
gers en coördineert de ondersteu-
ning die vrijwilligers bij de uitvoering 
van gemeentelijke nood- en inter-
ventieplannen bieden. 
 
Hoe staat het met de Civiele  
Bescherming, die dat ook tot taak 
heeft? Kunt u een stand van zaken 
geven na de hervorming? Hoeveel 
vrijwilligers zijn er actief en hoe zijn 
ze over het land verdeeld? 
 

05.02  Annelies Verlinden, ministre: Le développement d'une culture 

du risque chez les citoyens est un élément important dans la politique 
de sécurité civile que je défends. Je rejoins d'ailleurs les recommanda-
tions formulées à ce sujet par la commission d'experts en matière de 
gestion de crise. Je cite les travaux de cette commission: "Il est impor-
tant de reconnaître la plus-value que peut apporter le citoyen à chaque 
étape du cycle de risque".  
 
Je fais miennes les différentes recommandations que la commission 
d'experts formule sur ce thème et c'est pourquoi la nouvelle réglemen-
tation de gestion de crise intègre le principe de l'empowerment du ci-
toyen dans le cadre du cycle de gestion de crise. 
 
Néanmoins, j'attirerai votre attention sur le fait que c'est avant tout les 
autorités locales qui y jouent un rôle primordial. Elles ont la mission de 
structurer et d'encadrer les initiatives citoyennes et à cet effet, plusieurs 
gouverneurs de province mettent en œuvre des actions pour aider et 
assister les communes dans cette tâche.  
 
La Protection civile, en revanche, n'intervient pas à ce stade dans l'en-
cadrement des bénévoles et des initiatives citoyennes. La Protection 
civile encadre des volontaires – à ne pas confondre avec des béné-
voles. Les volontaires en question font l'objet d'une sélection et d'une 
formation de base conséquente, suivent ensuite des formations régu-
lières, intègrent le fonctionnement courant de la Protection civile et sont 
astreints à quelques devoirs de prestation. 
 
C'est un niveau d'engagement dont il n'est pas question s'agissant des 
initiatives citoyennes, où il est davantage question de bonne volonté. Il 
est en revanche certain que la Protection civile doit collaborer et s'ins-
crire dans la dynamique d'empowerment des citoyens. 
 
Cela doit se faire dans le cadre de la planification d'urgence. Les auto-
rités planificatrices doivent prévoir comment ces initiatives citoyennes 
se déploieront sur le terrain en bonne intelligence avec les services de 
secours ainsi qu'avec le service d'appui qu'est la Protection civile. 
 
Il est cependant évident qu'en cas de déploiement de bénévoles sur le 

05.02 Minister Annelies Verlinden: 

De ontwikkeling van een risicocul-
tuur bij de burgers is een belangrijk 
element van het beleid inzake de ci-
viele veiligheid. Wat de crisisbe-
heersing betreft, ben ik het eens 
met de expertencommissie, die de 
meerwaarde erkent die de burger in 
elke fase van de risicocyclus kan 
bieden.  
 
Daarom werd in de nieuwe regelge-
ving betreffende de crisisbeheer-
sing het beginsel van de betrokken-
heid van de burger bij de crisisbe-
heersing opgenomen. Niettemin zijn 
het de lokale besturen die de bur-
gerinitiatieven in vaste banen moe-
ten leiden. Daarom ondernemen 
verschillende provinciegouverneurs 
actie om de gemeenten hierbij te 
helpen.  
 
De Civiele Bescherming houdt zich 
niet bezig met de begeleiding van 
de belangeloze medewerkers (die 
geen statuut hebben), maar wel met 
die van de vrijwilligers (die een ver-
goeding krijgen). De vrijwilligers ma-
ken immers deel uit van de Civiele 
Bescherming en zijn verplicht om 
bepaalde prestaties te leveren, ter-
wijl burgerinitiatieven gebaseerd 
zijn op goodwill. De overheden die 
voor de planning instaan, moeten 
bepalen welke rol die initiatieven op 
het terrein toebedeeld zullen krij-
gen, in goede verstandhouding met 
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terrain, un encadrement adéquat devra être prévu, mission que la Pro-
tection civile pourrait assurer en fonction de la nature et du moment du 
déploiement. Les initiatives citoyennes pourraient fournir un bon point 
de recrutement pour de futurs volontaires des zones de secours et de 
la Protection civile. 
 
Concernant le cadastre des bénévoles, je n'ai pas cette information et 
par essence, les initiatives bénévoles ne sont pas référencées. Si cer-
taines communes et provinces constituent des réserves citoyennes, 
leurs données ne me sont pas communiquées et n'ont pas vocation à 
l'être. Comme dit plus haut, les initiatives citoyennes sont avant tout à 
encadrer et à structurer par les autorités locales 
 
Enfin, vous m'interrogez sur l'analyse de la situation de la Protection 
civile après réforme. Sur ce sujet, je me permets de vous renvoyer à 
l'évaluation de ladite réforme qui a été présentée devant cette  
commission l'année passée. Je vous renvoie également à ma note de 
politique générale qui dresse les actions que j'entends encore mener 
pour continuer à consolider le fonctionnement de la Protection civile.  
 

de hulpdiensten en de Civiele Be-
scherming. 
 
Ingeval er voor de acties op het ter-
rein belangeloze medewerkers in-
gezet worden, zal er in een gepaste 
begeleiding voorzien worden. Die 
opdracht kan door de Civiele Be-
scherming waargenomen worden, 
afhankelijk van de aard van de ope-
ratie. De burgerinitiatieven zouden 
een rekruteringspool kunnen ople-
veren van toekomstige vrijwilligers 
voor de hulpverleningszones.  
 
Ik beschik niet over een kadaster 
van de belangeloze medewerkers. 
Sommige gemeenten en provincies 
stellen misschien burgerreserves 
samen, maar hun gegevens worden 
mij niet bezorgd en dat hoeft ook 
niet. Het staat aan de lokale bestu-
ren om die initiatieven te begelei-
den.  
 
Wat de situatie bij de Civiele Be-
scherming na de hervorming betreft, 
verwijs ik naar de evaluatie van de 
hervorming, die in 2023 in de com-
missie werd voorgesteld, en naar 
mijn beleidsnota, waarin de acties 
om de Civiele Bescherming nog te 
versterken worden opgelijst. 
 

05.03  Benoît Piedboeuf (MR): Madame la ministre, je vous remercie 

pour ces précisions. J'ai rencontré BE-FAID qui me demandait d'être 
une commune pilote et en parlant, je me suis rendu compte que, finale-
ment, ils me demandaient de faire ce que la Protection civile faisait 
avant. Je comprends bien la nuance entre volontaire et bénévole. Je 
vais évidemment m'engager à être une commune pilote dans ce do-
maine-là en parfaite intelligence avec le gouverneur, Olivier Schmitz, 
que vous connaissez bien et qui a d'ailleurs fait un livre blanc remar-
quable sur le sujet. J'avais l'impression que cela prenait la place de la 
Protection civile mais, en fait, ce n'est pas le cas. Maintenant, je vois 
clair. 
 

05.03  Benoît Piedboeuf (MR): Ik 

had de indruk dat de opdrachten 
van BE-FAID voor die van de Ci-
viele Bescherming in de plaats kwa-
men, maar dat is niet het geval. Ik 
noteer dat er onderscheid is tussen 
vrijwilligers en belangeloze mede-
werkers. Mijn gemeente zal een pi-
oniersrol vervullen in dat domein, in 
goede verstandhouding met gou-
verneur Olivier Schmitz. Daartoe 
verbind ik mij. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Samengevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De stakingsaanzegging van de politievakbonden na het mislukte 
sociaal overleg" (55041044C) 
- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De afgesprongen onderhandelingen over het sectoraal akkoord" 
(55041131C) 

06 Questions jointes de 
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- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le préavis de grève des syndicats policiers après l'échec de la concertation sociale" (55041044C) 
- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'échec des négociations sur l'accord sectoriel" (55041131C) 
 

06.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, op 24 janu-

ari 2024 kwam, onder het co-voorzitterschap van uzelf en de minister 
van Justitie, het onderhandelingscomité 588 samen. De regering vroeg 
de politiebonden enkele weken geduld te oefenen om adviezen te vra-
gen aan de Vlaamse en de Waalse Vereniging van Steden en Gemeen-
ten, alvorens ten gronde de onderhandelingen aan te vatten. 
 
De politiemensen voelen zich begrijpelijkerwijs met een kluitje in het riet 
gestuurd. De ACV Politie verliet de onderhandelingstafel. De VSOA en 
de NSPV dienden intussen een stakingsaanzegging in. 
 
Dat is niet te verwonderen, want eigenlijk breekt de regering daarmee 
voor de zoveelste keer een belofte aan de politieambtenaren en hun 
vertegenwoordigers. Fase 2 van de nieuwe loononderhandelingen, de 
kwalitatieve fase, was niet alleen beloofd, maar is ook hoogstnodig om 
de dalende instroom van kandidaat-politiemensen te stoppen en de per-
soneelstekorten eindelijk aan te pakken. 
 
Het verhogen van de aantrekkelijkheid van het beroep is voor het 
Vlaams Belang een conditio sine qua non voor de toekomst van de po-
litie. Helaas zien we dat de voogdijministers zich verschuilen achter het 
overleg met de steden en gemeenten. 
 
Een vakbondsvoorzitter twijfelde nog tussen de woorden huichelarij of 
klucht om het gedrag van deze regering te beschrijven. Een andere af-
gevaardigde is de komedie beu en noemt een nieuw sectoraal akkoord 
nu al een lege doos. 
 
Mevrouw de minister, op wiens initiatief, dat van u of dat van de minister 
van Justitie of van beiden, werd beslist om deze onderhandelingen uit 
te stellen? Bestaat hierover eensgezindheid? 
 
Waarom gebeurden die consultaties met de steden en gemeenten, 
waarachter u zich nu verschuilt, niet enkele weken geleden, vooraf-
gaand aan dit onderhandelingscomité? Waarom wordt dit op de lange 
baan geschoven? Hoe wilt u vermijden dat het nieuwe sectoraal ak-
koord opnieuw een lege doos wordt? 
 
Bent u bereid om vandaag het formele engagement aan te gaan dat de 
politiemensen nog deze legislatuur mogen rekenen op een nieuw ak-
koord over een substantiële loonsverhoging? Zo neen, waarom niet? 
 
Hoe moet deze regering volgens u haar geloofwaardigheid tegenover 
de meer dan 50.000 politieambtenaren en het vertrouwen met de bon-
den herstellen? 
 
Welk concreet initiatief zult u nemen om de politievakbonden opnieuw 
aan tafel te krijgen en een staking te vermijden? 
 

06.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Lors des négociations avec les syn-
dicats policiers, le 24 janvier 2024, 
les ministres de la Justice et de 
l'Intérieur ont demandé quelques 
semaines de patience afin de pou-
voir d'abord obtenir l'avis des villes 
et communes. Les syndicats se sont 
sentis snobés. La CSC Police a 
quitté la table des négociations, le 
SLFP et le SNPS ont déposé un 
préavis de grève. 
 
Le report des négociations était-il 
une décision commune des deux 
ministres? Pourquoi les villes et 
communes n'ont-elles pas été con-
sultées plus tôt? La ministre s'en-
gage-t-elle à encore conclure un ac-
cord sur une augmentation salariale 
substantielle au cours de la pré-
sente législature? Comment le gou-
vernement entend-il rétablir la con-
fiance avec les plus de 50 000 poli-
ciers? Qu'entreprendra concrète-
ment la ministre pour éviter une 
grève?  
 

06.02  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, ik verwijs naar 

mijn ingediende vraag. 
 

06.02  Yngvild Ingels (N-VA): Les 

négociations portant sur la deu-
xième phase de l'accord sectoriel 
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Op 24 januari jl. kwam het onderhandelingscomité voor de geïnte-
greerde politie opnieuw samen om verder te werken aan de tweede fase 
van het sectoraal akkoord. Verschillende vakorganisaties hebben ech-
ter een teleurgestelde communicatie verspreid waarin zij u en de minis-
ter van Justitie verwijten de onderhandelingen uit te willen stellen, on-
danks uw beloftes om in januari reeds verdere onderhandelingen aan 
te vatten. Zo zou u onlangs de vraag gesteld hebben aan de drie Ver-
enigingen Van Steden en Gemeenten om hun advies te geven en wor-
den de onderhandelingen met enkele weken uitgesteld. 
 
In een nieuwe communicatie op 29 januari wordt gezegd dat u inmiddels 
het advies heeft ontvangen en dat er volgens u geen verdere onderhan-
delingen kunnen plaatsvinden tot na de lokale verkiezingen in oktober 
2024. 
 
Enkele vakorganisaties spreken van een nieuwe woordbreuk en heb-
ben een nieuwe stakingsaanzegging ingediend met de vraag de onder-
handelingen op te starten. 
 
Bij deze heb ik de volgende vragen: 
 
1) Graag een toelichting bij het onderhandelingscomité van 24 januari 
jl. Waarom konden de onderhandelingen niet aanvatten? Wat is de re-
den van het uitstel? 
 
2) Klopt het dat u inmiddels een advies van de drie Verenigingen Van 
Steden en Gemeenten heeft ontvangen? Wat zegt dit advies? Welke 
conclusies trekt u hieruit? 
 
3) Volgens de vakorganisaties bent u van oordeel dat verdere onder-
handelingen pas kunnen plaatsvinden na de verkiezingen van oktober 
2024. Wat is hiervoor de reden? 
 
4) U sprak deze legislatuur over een ‘historisch akkoord’. Ondertussen 
moeten we vaststellen dat verschillende afspraken uit het protocolak-
koord niet kunnen gehonoreerd of uitgevoerd worden. Hoe reageert u 
op de teleurgestelde reacties van de vakorganisaties? 
 
5) Welk engagement mogen de vakorganisaties nog verwachten van u 
om de verdere onderhandelingen succesvol te laten verlopen? 
 

pour la police intégrée ont été repor-
tées car des avis devaient être solli-
cités auprès des trois associations 
de villes et communes. Le 29 jan-
vier 2024, la ministre a fait savoir 
qu'elle avait reçu l'avis, mais que les 
négociations ne pourraient re-
prendre qu'après les élections lo-
cales d'octobre 2024. Les syndicats 
parlent de rupture de promesse. 
 
La ministre peut-elle donner plus 
d'explications sur la réunion du 
24 janvier 2024 et sur l'avis des 
villes et communes? Comment réa-
git-elle à la déception exprimée par 
les syndicats? Quels engagements 
peuvent-ils encore attendre de la 
ministre? 
 

06.03 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, mevrouw In-

gels, op het onderhandelingscomité van woensdag 24 januari 2024 
werd op vraag van de vakorganisaties het punt over de sectorale on-
derhandelingen geagendeerd. Op het moment van de vergadering had-
den wij nog geen kennis van het standpunt van de verenigingen van 
steden en gemeenten, zijnde de VVSG, de UVCW en Brulocalis, dat 
later op die dag is toegekomen. 
 
De verenigingen van steden en gemeenten stellen duidelijk dat ze een 
verkiezingsjaar geen goed moment vinden om nieuwe onderhandelin-
gen aan te vatten. Ook formuleren ze een aantal essentiële uitgangs-
punten die betrekking hebben op mogelijke loononderhandelingen. Ze 
vragen eveneens een vergelijkende analyse tussen de lonen van de 
politie en de lonen die van toepassing zijn bij andere lokale overheids-
diensten. De opdracht om die analyse uit te voeren, om de verdere on-
derhandelingen voor te bereiden, in samenwerking met de geïnte-

06.03  Annelies Verlinden, mi-

nistre: À la demande des organisa-
tions syndicales, le point ayant trait 
aux négociations sectorielles a été 
inscrit à l'ordre du jour du comité de 
négociation du 24 janvier 2024. 
Nous n'étions à ce moment-là pas 
encore au courant de la position des 
associations de villes et communes. 
Elle a été communiquée plus tard 
dans la journée. Les villes et com-
munes considèrent qu'une année 
électorale n'est pas propice à de 
nouvelles négociations. Elles de-
mandent une analyse comparative 
entre les salaires de la police et 
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greerde politie en de verenigingen van steden en gemeenten, werd in-
middels gegeven. 
 
Voorbije maandag werd door de voorzitter van het onderhandelingsco-
mité aan de vakorganisaties meegedeeld dat het, gelet op de politieke 
context, te weten het verkiezingsjaar en de nieuwe coalities die op de 
verschillende niveaus zullen moeten worden gevormd, evenals gelet op 
de budgettaire context, aangewezen is nieuwe loononderhandelingen 
te agenderen in een latere fase. Het is immers moeilijk om zonder de-
tails over de beschikbare enveloppe de onderhandelingen te voeren. Ik 
wil daarbij transparant zijn. 
 
Ik heb vandaag op mijn kabinet nog een overleg gehad met de verte-
genwoordigers van de vier vakorganisaties van de politie aan wie ik het 
standpunt opnieuw kenbaar heb gemaakt. Uiteraard zijn zij vragende 
partij om de onderhandelingen voort te zetten. Ik kan echter geen geld 
uitgeven dat ik niet heb. 
 
Bij de vorige afspraak van het sectoraal akkoord hebben wij natuurlijk 
al een deel van de factuur van de lokale besturen voor rekening van het 
federale niveau genomen, wat niet volgens de principes is die eerder 
zijn gevolgd. Zomaar een factuur naar lokale besturen doorsturen, zoals 
sommige van mijn voorgangers hebben gedaan, vind ik zelf geen een-
voudige klus. 
 
Ik wil, ondanks het feit dat het een moeilijke boodschap is, onderstrepen 
dat de politie in mij zowel voor als achter de schermen een bondgenoot 
en pleitbezorger zal vinden. Ik kan echter, zoals ik net al aangaf, geen 
geld uitgeven dat ik niet heb. 
 
Het afgesloten sectorale akkoord met alle bijkomende investeringen die 
wij ten behoeve van de politiediensten de voorbije legislatuur hebben 
gedaan – ik heb weleens aangegeven dat het om een bedrag ten be-
lope van bijna een half miljard euro extra voor de politiediensten gaat –
, is voor mij een duidelijke en niet te negeren aanwijzing. 
 
Zoals ik net al opmerkte, wil ik daarbij ook onderstrepen dat het heel 
uitzonderlijk is dat de factuur van het vorige sectorale akkoord door het 
federale niveau wordt gedragen om de lokale besturen te ontlasten. Dat 
heeft uiteraard een impact op de federale middelen. Zij die nu van me-
ning zijn dat alles onmiddellijk moet vooruitgaan – mijnheer Depoortere, 
ik kijk ook naar uw vraagstelling –, mogen mij dan vertellen waar het 
geld kan worden gevonden om aan de vraag tegemoet te komen. 
 
Laten we vooral niet vergeten dat de politie, in tegenstelling tot andere 
overheidsberoepen, tijdens deze legislatuur een loonsverhoging heeft 
gekregen. Gemiddeld gaat het voor een beveiligingsagent om een net-
toloonsverhoging van 108 euro, voor een aspirant-inspecteur 280 euro, 
voor een inspecteur 73 euro en voor een commissaris 70 euro. 
 
Ons land telt bij benadering 42.700 operationele politiemedewerkers. Al 
die mensen hebben voor het eerst sinds de politiehervorming een loons-
verhoging gekregen. We hebben ook budgetten vrijgemaakt voor de 
toekenning van maaltijdcheques en er zijn ook vergoedingen voor wie 
een functie en een taakinvulling heeft die toelaat om van thuis uit te 
werken. 
 

ceux d'autres services publics lo-
caux. Nous avons commandé cette 
analyse ainsi que la préparation de 
la reprise des négociations avec la 
police et les associations de villes et 
communes. 
 
Le 29 janvier, le président du comité 
de négociation a informé les organi-
sations syndicales qu'il serait oppor-
tun de reporter les négociations sa-
lariales, compte tenu du contexte 
budgétaire et des nouvelles coali-
tions qui se formeront cette année. 
Mener des négociations sans con-
naître l'enveloppe disponible est as-
sez difficile. J'ai consulté les syndi-
cats policiers aujourd'hui. Ils veulent 
poursuivre les négociations, mais je 
ne peux pas dépenser de l'argent 
que je n'ai pas. 
 
Lors de l'accord sectoriel précédent, 
nous avons déjà repris une partie de 
la facture des administrations lo-
cales. Il s'agit d'une démarche ex-
ceptionnelle, qui a une incidence 
sur les fonds fédéraux. Refiler la 
facture aux administrations locales, 
comme l'ont fait mes prédéces-
seurs, ne me semble pas aller de soi 
du tout. Même si ce message fera 
ricaner la police, elle trouvera tou-
jours en moi une alliée et une avo-
cate de sa cause. Je fais référence 
aux investissements supplémen-
taires prévus pour les forces de po-
lice dans l'accord sectoriel conclu, 
qui s'élèvent à un demi-milliard 
d'euros. Que celui ou celle qui es-
time qu'il faut avancer davantage 
me dise où trouver les fonds. 
 
Contrairement à d'autres profes-
sions de l'administration publique, la 
police a bénéficié sous ce gouver-
nement, pour la première fois de-
puis la réforme des polices, d'une 
hausse de salaire. Nous avons éga-
lement dégagé des budgets pour 
l'octroi de chèques-repas et ins-
tauré des indemnités pour le travail 
à domicile. Nous avons augmenté le 
nombre de nouveaux policiers en 
réalisant des investissements sup-
plémentaires. En 2023, 1 742 can-
didats ont pu être sélectionnés. 
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Als minister van Binnenlandse Zaken heb ik kennisgemaakt en gespro-
ken met ontelbare politiemensen van zowel de federale als de lokale 
politie. Zowel de leidinggevenden als de operationele politiemensen, 
maar ook het CALog-personeel zetten zich 24 uur op 24, 7 dagen op 7 
in voor onze veiligheid. Het is met overtuiging en met een diep respect 
dat ik mij voorgenomen heb om deze legislatuur nog verder voor hen te 
vechten en de regeringspartners te blijven overtuigen van het belang 
van en de nood aan investeringen in onze politie. Dat is zeker ook de 
opdracht die ik wil geven aan elke volgende regering, in welke constel-
latie dan ook. 
 
Met die extra investeringen hebben we belangrijke stappen kunnen zet-
ten om de instroom aan nieuwe politiemensen te verhogen. We hebben 
in 2023 1.742 geselecteerde kandidaten aangetrokken, die vervolgens 
konden starten met hun opleiding. Op die manier kunnen we nieuwe 
zuurstof bieden. Ook de bijkomende instroom van profielen voor de ge-
specialiseerde diensten, zoals de Federale Gerechtelijke Politie of het 
Havenbeveiligingskorps, is een voorbeeld van zo'n stap. 
 
In die context is er voor het politiebudget in totaliteit een progressieve 
en structurele verhoging geweest die, wat mij betreft, niet ten einde is. 
Ik heb de bezorgdheden en bekommernissen van de politie ook met 
andere ministers en staatssecretarissen besproken. De huidige budget-
taire toestand van de federale regering, maar ook die van de lokale be-
sturen, noopt ons ertoe om gedragen keuzes te maken. Wat ik niet wil 
doen, is zonder meer facturen doorsturen naar lagere besturen, want 
ook zij staan voor grote uitdagingen. Dat is voor mij geen voorbeeld van 
goed beleid of goed leiderschap. 
 
Ik zal beschikbaar blijven voor gesprekken met de vakorganisaties, ui-
teraard via de geijkte kanalen en de officiële procedures en comités, 
maar zeker ook via persoonlijke contacten. Aan de vakbonden heb ik 
ook al gezegd dat mijn leven een stuk gemakkelijker zou zijn als we het 
geld om in te gaan op alle vragen zomaar zouden kunnen vinden. Maar 
dat is niet zo. Ik vind dan ook niet dat ik dit zomaar moet voorhouden. 
Met slogans of niet-gefundeerde stellingen kan men geen land bestu-
ren. 
 

Nous avons fait augmenter progres-
sivement et structurellement le bud-
get de la police et pour ma part, 
cette hausse n'est pas terminée. 
J'évoque les soucis de la police au 
sein du gouvernement. Nous de-
vons opérer des choix étant donné 
la situation budgétaire tant du gou-
vernement fédéral que des pouvoirs 
locaux. Je reste disponible pour des 
discussions avec les organisations 
syndicales, tant par le biais des ca-
naux appropriés que par des con-
tacts personnels. 
 

06.04  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw antwoord, maar ik val bijna van mijn stoel. Het is ongelooflijk dat een 
minister aan iemand van de oppositie vraagt waar die het geld dan zou 
halen. Excuseer dat ik u, niet voor de eerste maal trouwens, vraag dat 
deze federale regering het sectoraal akkoord zou naleven. Als vakmi-
nister zou u het voortouw moeten nemen, samen met de minister van 
Justitie. 
 
Het sectoraal akkoord is immers zeer duidelijk. Men voorziet in een 
tweede fase in het raam van de kwalitatieve onderhandelingen. Die zou-
den worden opgestart in januari 2024 en afgerond worden in april 2024. 
Daar geloofde ik vorig jaar al niet in, mevrouw de minister. Dat heb ik u 
trouwens al gezegd. Dit jaar is een verkiezingsjaar. Uiteraard is het 
moeilijk om dan nog de nodige budgetten te vinden om dit sectoraal 
akkoord uit te voeren, maar wat doet u nu? U wenst blijkbaar samen 
met de federale regering in het Guinness Book of Records te komen 
met het record "hoe vaak het woord breken op enkele maanden tijd". 
Dat is wat u nu keer op keer doet. 
 
U zegt dat u respect hebt voor de politiediensten, maar uit uw daden 

06.04  Ortwin Depoortere (VB): Je 

demande simplement que le gou-
vernement respecte l'accord secto-
riel. Il est évident que la deuxième 
phase des négociations sectorielles 
doit démarrer en janvier 2024 et 
s'achever en avril 2024. La ministre 
ne cesse de manger sa parole. Ses 
actes ne témoignent d'aucun res-
pect pour la police. Je soutiendrai la 
police si elle souhaite mener des ac-
tions. Trouver des budgets est un 
choix politique. Apparemment, la 
ministre ne parvient pas à con-
vaincre le gouvernement de la prio-
rité que doit constituer la sécurité. 
 



 31/01/2024 CRIV 55 COM 1261 
 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

14 

blijkt dat respect helemaal niet, wel integendeel. Dus moet u niet ver-
wonderd zijn dat de vertegenwoordigers van de politiemensen, met 
name de politievakbonden, op hun achterste poten staan en opnieuw 
aan de noodrem trekken. Ze moeten opnieuw zeggen dat dit de zoveel-
ste keer is dat ze bedrogen worden en dat ze uiteraard zullen overgaan 
tot acties. Daarin ondersteun ik hen zeker. 
 
U vraagt mij waar de budgetten vandaan moeten komen. Maar me-
vrouw de minister, dat zijn politieke keuzes. U kunt uw regeringspart-
ners er niet van overtuigen dat veiligheid een prioriteit zou moeten zijn 
van deze regering. De nodige budgetten kan men blijkbaar niet vrijma-
ken om een sectoraal akkoord uit te voeren dat afgesloten is met de 
politievakbonden en op papier staat. Dat vind ik beschamend. 
 

06.05  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, ik begrijp zeer 

goed dat 2024 geen ideaal jaar is. Dat is logisch, want het is een ver-
kiezingsjaar. De budgetten zijn wat ze zijn. Dat is waar. Dat u het door-
schuiven van de factuur naar de lokale echelons niet opportuun vindt, 
kan ik ook begrijpen. Mijn enige opmerking daarbij is dat wij in 2022, 
toen het protocol werd ondertekend, met daarin de timing van een start 
in januari 2024 en de finish met een akkoord in april 2024, al wisten dat 
2024 een moeilijk jaar zou zijn. Ik begrijp dus echt niet waarom dat zo 
werd onderhandeld en dat er beloftes werden gemaakt, want men wist 
toch dat dat niet meer zou lukken in 2024. Het is immers moeilijk om 
nog akkoorden te sluiten over budgetten als men niet weet wat het gaat 
worden. Dat begrijp ik niet. Het is dan ook logisch dat de mensen boos 
zijn omdat de afspraken niet worden nagekomen. Ik begrijp uw argu-
menten, maar waarom werd er dan zoiets afgesproken? Dat begrijp ik 
niet en het vertrouwen raakt daardoor almaar meer zoek. Ik dacht noch-
tans – ik geloof dat ook – dat uw doelstelling was om de job van politie-
agent of -vrouw aantrekkelijker te maken, maar helaas helpt dit daarbij 
niet. 
 

06.05  Yngvild Ingels (N-VA): Il ne 

s'agit en effet pas de l'année idéale 
pour se lancer dans des négocia-
tions et par ailleurs, les budgets 
sont ce qu'ils sont. Nous savions ce-
pendant déjà en 2022, lors de la si-
gnature du protocole, que le calen-
drier ne serait pas idéal. Je ne com-
prends donc pas pourquoi il a été 
promis que les négociations débute-
raient en janvier 2024 pour s'ache-
ver en avril 2024. Tout ceci n'incite 
guère à la confiance. 
 

06.06 Minister Annelies Verlinden: Ik heb een vriendelijke vraag voor 

u. Lees eens wat er in het protocol staat en luister ook eens goed naar 
wat ik zeg, want wat er hier wordt gezegd, is niet wat er in het protocol 
staat. In het protocol staat dat wij onderhandelingen zouden starten met 
de doelstelling om te landen. Er staat geen belofte in dat wij zouden 
landen en ook geen belofte over de omvang en de inhoud van het sec-
toraal akkoord. Ik wil over van alles van mening wisselen, maar voor de 
discussie kunnen we het best starten bij wat we hebben afgesproken. 
Dat is daarin gekomen op vraag van de vakbonden en wij hebben een 
afspraak gemaakt die wij tot op heden zijn nagekomen. Wij kunnen 
daarover van mening verschillen – dat doet er uiteindelijk niet toe – 
maar dat is de afspraak die wij hebben gemaakt. 
 
Er wordt gesproken van woordbreuk… Ik begrijp alle sloganeske taal 
en stellingen. Blijkbaar werkt dat ook beter als u een beetje uw stem 
verheft, mijnheer Depoortere, maar dat staat er niet en dat heb ik ook 
zo meegegeven aan de vakbonden. Zomaar zeggen dat wij het respect 
voor de politie niet serieus nemen, is gewoon fout. In mijn antwoord heb 
ik gezegd dat wij bijna een half miljard euro extra in de politiediensten 
hebben geïnvesteerd, dat wij extra hebben gerekruteerd en dat wij al-
lerlei extra investeringen hebben gedaan. Doen alsof er niets gebeurd 
is, is dus onjuist. 
 
Bovendien zijn de politiemensen de enige openbare ambtenaren in 
lange tijd die een loonsverhoging hebben gekregen. Ze hadden daarop 

06.06  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Dans le protocole, il est pré-
cisé que nous lancerons des négo-
ciations et que nous avons l'inten-
tion d'aboutir à un résultat. Il n'y fi-
gure aucune promesse quant à ce 
résultat ni concernant l'ampleur et le 
contenu de l'accord sectoriel. Il est 
faux de prétendre que nous ne res-
pectons pas nos engagements et 
que nous n'avons aucun respect 
pour la police. Nous avons investi 
près d'un demi-milliard d'euros dans 
la police et nous avons renforcé les 
recrutements. 
 
J'aurais également préféré qu'il en 
soit autrement, mais je ne peux pas 
dépenser des fonds dont je ne dis-
pose pas et je ne veux pas faire 
payer la facture aux administrations 
locales ou à un prochain gouverne-
ment. Je continue à tout mettre en 
œuvre pour trouver de l'argent, 
mais, à l'heure actuelle, il n'y en a 
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recht en dat is ook de reden waarom het mij toen bloed, zweet en tranen 
heeft gekost om dat waar te maken. Dat is mijn deel. 
 
Ik had dat graag ook anders gezien. Ik had de uitvoering van dat ak-
koord ook graag anders gezien. Dat heb ik een aantal keren gezegd. Ik 
ben echter niet alleen en ik kan geen geld uitgeven dat ik niet heb. De 
eenvoudige oplossing is om te zeggen dat de lokale besturen door de 
zure appel moeten bijten en hun plan moeten trekken, om het in werking 
te laten treden in een verre toekomst, waardoor de factuur wordt door-
geschoven naar een volgende regering. Dat is niet hetgeen ik wil doen. 
Ik heb geprobeerd, en ik zal dat blijven doen, om geld te vinden. Dat 
geld is er vandaag niet. Ik heb u inderdaad gezegd om mij het te laten 
weten als ik iets mis, als ik iets over het hoofd zie, want ik ben hier om 
voor de politiemensen te werken. Het is echter niet zo eenvoudig. 
 
Dat is wat ik u wil meegeven. Alle andere ongenuanceerde stellingen 
daarover doen helaas – en dat stel ik ook met scha en schande vast – 
afbreuk aan de complexiteit van de realiteit. 
 

pas. Ceux qui lancent toutes sortes 
d'affirmations sans nuance ni fonde-
ment ne prennent pas la mesure de 
la complexité du dossier. 
 

06.07  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw bijkomende uitleg en poging tot verantwoording van uw keuzes. Het 
blijven echter keuzes. Het zijn politieke keuzes. Ik blijf bij mijn stelling 
dat u er blijkbaar niet in slaagt om uw regeringspartners te overtuigen 
om de nodige budgetten vrij te maken voor onze politiediensten. Dat is 
hetgeen u vandaag niet toegeeft. Ik merk zijdelings op dat mevrouw 
Dedonder dat wel zeer goed voor elkaar heeft gekregen voor Defensie. 
U slaagt daar niet in. 
 
Ik weet wel dat u bedelt bij uw regeringspartners en ik weet dat u pro-
beert uw best te doen om bijkomende budgettaire middelen vrij te ma-
ken. Het blijft echter een feit dat deze budgetten er nu niet zijn. 
 

06.07  Ortwin Depoortere (VB): La 

ministre ne parvient pas à con-
vaincre ses partenaires de coalition 
de dégager un budget plus impor-
tant. Ce que la ministre Dedonder 
peut faire pour la défense, la mi-
nistre Verlinden n'arrive pas à le 
faire pour la police. 
 

06.08  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de mi-

nister, ik heb het akkoord hier voor mij. Er staat inderdaad: "met als 
doelstelling om deze ten laatste te beëindigen in april 2024." Dat is juist. 
Het zinnetje erboven is echter: "De overheid is en blijft in overleg met 
de lokale besturen en de federale regering om een gefaseerde pecuni-
aire herwaardering van de politie te bewerkstelligen. De start van de 
tweede fase is voorzien in 2024." 
 
Ik probeer mij even te verplaatsen in het hoofd van de vakbondsafge-
vaardigden en dan kan ik begrijpen dat ze verbaasd zijn dat nu pas aan 
de steden en gemeenten wordt gevraagd om een vergelijkende analyse 
te maken. Dat is een goede zaak, maar zij vragen zich natuurlijk af 
waarom dat nu pas gebeurt. Ik lees: "blijft in overleg met de lokale be-
sturen". Ik begrijp dan dat zij vinden dat men dit te lang heeft uitgesteld, 
dat die analyse al had kunnen beginnen toen de afspraak werd gemaakt 
in 2022. Dat bedoel ik. Het gaat over die timing. U hebt volledig gelijk 
dat men nooit kan voorspellen waar onderhandelingen zullen eindigen, 
maar het gaat mij om de voorspelbaarheid van de moeilijke timing. Dat 
stuit toch tegen de borst en bemoeilijkt het behouden of herstellen van 
het vertrouwen van de vakbonden. 
 

06.08  Yngvild Ingels (N-VA): Le 

protocole d'accord prévoit que les 
pouvoirs publics doivent continuer à 
se concerter avec les administra-
tions locales. Je comprends tout à 
fait que les organisations syndicales 
se demandent pourquoi l'on ne 
commande que maintenant une 
analyse comparative. Effective-
ment, elle aurait déjà pu être réali-
sée en 2022. Je comprends aussi 
ceux qui disent que l'issue des né-
gociations est toujours imprévisible. 
Personnellement, j'estime toutefois 
que la question essentielle ne porte 
pas sur l'issue, mais sur le calen-
drier. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De uitvoering van het nieuwe Benelux-politieverdrag" 
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(55041132C) 

07 Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "La mise en oeuvre du nouveau Traité Benelux de coopération policière" (55041132C) 
 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): Op 1 oktober 2023 is het nieuwe Bene-

lux-politieverdrag in werking getreden dat tot doel heeft de samenwer-
king tussen de politiediensten van de betrokken landen te verbeteren, 
zoals bij grensoverschrijdende politieoptredens. Ook de informatiede-
ling van politiegegevens tussen de betrokken landen zou door dit ver-
drag vlotter moeten verlopen. Wat van groot belang kan zijn in onder 
andere de grensoverschrijdende bestuurlijke aanpak. 
 
Zoals in artikel 4, paragraaf 3, die erop gericht is om het mogelijk te 
maken om op verzoek politiegegevens uit te wisselen en door te ver-
strekken “ten behoeve van het treffen van bestuurlijke maatregelen (…) 
ter voorkoming van strafbare feiten en ter handhaving van de openbare 
orde en veiligheid”. 
 
Echter was er volgens het EURIEC een aanpassing nodig van onze na-
tionale wetgeving indien we dit artikel ook in de praktijk zouden willen 
gebruiken. 
 
Bij deze heb ik de volgende vragen: 
 
Hoe verloopt de algemene uitvoering van dit verdrag in de praktijk? 
Welke moeilijkheden vinden er nog plaats? 
 
Op welke limieten botst de praktische uitvoering van artikel 4, paragraaf 
3 in onze nationale wetgeving? Ziet u mogelijkheden om eventuele 
wetswijzigingen door te voeren om de uitvoering hiervan te optimalise-
ren? 
 
Het Belgisch EU-voorzitterschap is een unieke aangelegenheid om ver-
dere grensoverschrijdende politiesamenwerkingen te bepleiten op Eu-
ropees niveau. Hoe kijkt u hiernaar en welke initiatieven zal u nemen? 
 
In een vorige schriftelijke vraag kon u meegeven dat u samen met Ne-
derland een oplossing zocht voor de verdere financiering van het EU-
RIEC. Heeft u ondertussen verdere gesprekken gehad? Welke oplos-
singen liggen op tafel?  
 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): Le 

nouveau Traité de police Benelux 
est entré en vigueur le 1er octobre 
2023. Son exécution requiert cer-
taines modifications préalables de 
la législation nationale.  
 
Selon quelle procédure? Quelles 
autres initiatives peuvent être prises 
pour améliorer la coopération poli-
cière transfrontalière? Quelles pro-
positions ont été mises sur la table 
pour financer le Centre eurégional 
d’information et d’expertise (EU-
RIEC)? 
 

07.02 Minister Annelies Verlinden: Er heeft nog geen officiële evalua-

tie plaatsgevonden van het Benelux-politieverdrag dat op 1 oktober 
jongstleden in werking is getreden. Dat is misschien evident, want dat 
is nog niet zo lang geleden. Een dergelijke evaluatie moet overeenkom-
stig het verdrag uiterlijk 5 jaar na de inwerkingtreding gebeuren. Ik heb 
op dit ogenblik geen indicaties, overeenkomstig de informatie waarover 
ik beschik, dat er bijzondere problemen zouden rijzen bij de toepassing 
van dit verdrag.  
 
Een aantal artikelen kan inderdaad nog niet worden toegepast, omdat 
daarvoor nog geen uitvoeringsovereenkomst werd opgesteld. Dat is het 
geval voor de artikelen in verband met de hit/no hit-bevraging van de 
politiedatabanken, de rechtstreekse raadpleging van bevolkings- en an-
dere overheidsregisters en de grensoverschrijdende opsporing.  
 
Voor de artikelen in verband met de uitwisseling van ANPR-referentie-

07.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Je ne dispose pas d'indices 
de l’existence de problèmes quant à 
l'application de ce traité. Plusieurs 
articles sont encore inapplicables 
car aucun accord d'exécution n'a 
encore été rédigé à ce jour. Des ac-
cords d'exécution existent déjà pour 
certains autres articles, mais les 
services concernés doivent encore 
prendre une série de mesures tech-
niques et organisationnelles.  
 
Pour permettre l'échange d'informa-
tions policières afin de favoriser l'ap-
proche administrative de la crimina-
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gegevens of de rechtstreekse toegang tot databanken in gemeenschap-
pelijke politieposten en tijdens gemengde patrouilles of gemeenschap-
pelijke controles bestaan er wel al uitvoeringsovereenkomsten, maar 
moeten de betrokken diensten nog een aantal technische en organisa-
torische maatregelen treffen. De Nederlandse politie en de Belgische 
politie bereiden die samen voor. 
 
Artikel 4, derde lid, voorziet inderdaad uitdrukkelijk in de uitwisseling 
van politionele informatie ten behoeve van de bestuurlijke aanpak van 
criminaliteit. De uitwisseling van informatie op basis van politiesamen-
werkingsverdragen, en zo ook die op basis van het Benelux-politiever-
drag van 2018, gebeurt echter steeds tussen de politiediensten van de 
respectieve landen. Aangezien de maatregelen in het kader van de be-
stuurlijke aanpak van criminaliteit per definitie worden getroffen door 
bestuurlijke overheden en dus niet door de politiediensten, is het nood-
zakelijk dat de politiedienst die informatie kan verstrekken aan het be-
stuur dat uiteindelijk de maatregel moet nemen. Die mogelijkheid is ook 
voorzien in het Benelux-politieverdrag van 2018. Momenteel bepaalt het 
Belgisch recht in artikel 44/11/13 van de wet op het politieambt niet wie 
die toestemming kan geven. Daarvoor dient de Belgische wetgeving 
dus nog te worden aangepast. 
 
Ik kan bevestigen dat België tijdens zijn voorzitterschap van de Raad 
van de Europese Unie ernaar zal streven om de grensoverschrijdende 
politiesamenwerking tussen de lidstaten verder te versterken. We zullen 
hiervoor gebruikmaken van de evaluatie van de Raadsaanbevelingen 
inzake operationele politionele samenwerking uit 2022, die momenteel 
wordt voorbereid door de Europese Commissie. Ik heb de bestuurlijke 
aanpak ook gekozen als een van de hoofdthema’s van de discussie op 
de informele ministeriële Raad van ministers van Binnenlandse Zaken 
die vorige week plaatsvond. Uit die discussie bleek bij alle Europese 
collega’s een grote interesse om verdere stappen te zetten op het Eu-
ropese niveau. Zo denken we onder meer aan een herdefiniëring en de 
uitbouw van het European Network on the Administrative Approach 
(ENAA) tot een strategisch en expertiseplatform dat ook operationele 
samenwerking tussen de lidstaten kan ondersteunen. Daarbij zou het 
EURIEC als een proeftuin in het nieuwe ENAA kunnen worden ingebed.  
 
We pleiten samen met andere lidstaten ook voor een analyse van het 
EU-rechtskader voor grensoverschrijdende informatie-uitwisseling met 
het oog op het nemen van bestuurlijke maatregelen op Europees ni-
veau.  
 
Wat het EURIEC betreft, zijn er inderdaad gesprekken aan de gang tus-
sen mijn diensten en het Nederlandse ministerie van Justitie en Veilig-
heid om met duidelijke afspraken qua taakstelling, doelstellingen en 
evaluatiemomenten, de werkregeling voor het komende jaar mee te fi-
nancieren, in afwachting van de mogelijke integratie van het EURIEC in 
het nieuwe ENAA, zoals eerder vermeld. 
 

lité, une modification de la législa-
tion belge est encore nécessaire 
pour définir qui peut autoriser cet 
échange. 
 
Durant la présidence belge de l'UE, 
nous ambitionnons de poursuivre le 
renforcement de la coopération po-
licière transfrontalière entre les 
États membres. Le Conseil informel 
des ministres de l'Intérieur de la se-
maine dernière a fait apparaître que 
l’adoption de nouvelles mesures 
suscitait un grand intérêt. Les ré-
flexions ont notamment trait à une 
redéfinition et à la transformation du 
Réseau européen sur l'approche 
administrative (European Network 
on the Administrative Approach, 
ENAA) en plateforme d'expertise 
stratégique pouvant également sou-
tenir la coopération opérationnelle 
entre les États membres, dans le 
cadre de laquelle l'EURIEC pourra 
servir de laboratoire. 
 
Avec d'autres États membres, nous 
plaidons pour une analyse du cadre 
juridique européen pour l'échange 
transfrontalier d'informations en vue 
de mesures administratives.  
 
Je suis en discussion avec le minis-
tère néerlandais de la Justice et de 
la Sécurité sur le financement de 
l'EURIEC. 
 

07.03  Yngvild Ingels (N-VA): Ik ben heel blij met uw antwoord.  

 

07.03  Yngvild Ingels (N-VA): 

Cette réponse me satisfait pleine-
ment. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

08 Questions jointes de 
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- Marie-Christine Marghem à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) 
sur "L'alliance des ports" (55041141C) 
- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "L'al-
liance portuaire européenne" (55041157C) 

08 Samengevoegde vragen van 

- Marie-Christine Marghem aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen 
en Democratische Vernieuwing) over "De havenalliantie" (55041141C) 
- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De Europese havenalliantie" (55041157C) 
 

08.01  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, ik verwijs naar de 

ingediende vraag. 
 
De illegale drugshandel kent geen grenzen en zo moeten wij onze aan-
pak daartegen ook organiseren. Zoals door onze samenwerking met de 
overheden van de herkomstlanden of het Benelux-politieverdrag, bij-
voorbeeld. Er is reeds een dichte samenwerking tussen grote havens 
zoals Antwerpen en Rotterdam maar er wordt meer en meer vastgesteld 
dat ook kleinere havens in onze streken, die minder beveiligingsmaat-
regelen zouden kunnen hebben, op het oog komen van criminele net-
werken. Maar ook havens elders in de EU ontspringen de dans minder 
en minder. Het is dan ook belangrijk dat deze havens binnen de EU 
samen met de betrokken publiek-private partners mee evolueren in de 
aanpak tegen drugs. 
 
Vorige week werd in Antwerpen de start gegeven van de ‘Europese Ha-
venalliantie’. 
 
Bij deze heb ik de volgende vragen: 
 
1) Graag een toelichting bij dit initiatief. 
a. Wie neemt momenteel deel aan deze publiek-private samenwerking? 
b. Wat is de rol van de Europese Commissie? 
c. Wat zijn de doelstellingen van deze alliantie? 
 
2) België is momenteel initiatiefnemer van deze alliantie. Is er een tijds-
lijn voor de volgende werkzaamheden en eventuele gekoppelde acties? 
Hoe zullen toekomstige bijeenkomsten georganiseerd worden? Blijft 
België de trekker van dit initiatief? 
 
3) Staan er reeds maatregelen en acties gepland? Hoe zullen deze ge-
coördineerd en opgevolgd worden? 
 
Bedankt voor uw antwoorden. 

 

08.01  Yngvild Ingels (N-VA): La 

semaine dernière, l'Alliance por-
tuaire européenne a été lancée à 
Anvers, dans le cadre de la lutte 
contre le trafic de drogues. 
 
Qui participe à ce dispositif? Quel 
est le rôle de la Commission euro-
péenne? Quels sont les objectifs 
poursuivis? Comment les futures ré-
unions seront-elles organisées? La 
Belgique restera-t-elle le moteur de 
cette initiative? Des mesures et des 
actions sont-elles d'ores et déjà pré-
vues? Comment seront-elles coor-
données et comment leur suivi sera-
t-il organisé? 
 

08.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Ingels, de havenalliantie 

is een van de acties opgesomd in de EU-Roadmap to fight drug traffic-
king and organised crime, die in oktober van vorig jaar gepubliceerd 
werd door de Europese Commissie. De actie van die alliantie bestaat 
uit drie pijlers. In de eerste plaats gaat het om de mobilisatie van de 
douanegemeenschap, vervolgens om de versterking van de rechts-
handhaving in onze havens en tot slot om de oprichting van een publiek-
privaat partnership dat tot doel heeft de veiligheid van de logistieke hubs 
en in het bijzonder de havens te versterken.  
 
Vorige week hebben we een belangrijke mijlpaal bereikt met de lance-
ring van de European Ports Alliance als een publiek-privaat partner-
schap. Onder dit partnerschap zullen de publieke en private actoren in 

08.02  Annelies Verlinden, mi-

nistre: L'alliance portuaire constitue 
l'une des actions de la Feuille de 
route de l'Union européenne en ma-
tière de lutte contre le trafic de 
drogue et la criminalité organisée, 
que la Commission européenne a 
publiée en octobre 2023. Ses piliers 
sont la mobilisation des autorités 
douanières, le renforcement des 
opérations répressives dans nos 
ports et la mise en place d'un parte-
nariat public-privé afin de consolider 
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onze havens de krachten bundelen om te voorkomen dat onze havens 
worden geïnfiltreerd en geëxploiteerd door de drugscriminelen. De alli-
antie heeft ook tot doel een level playing field te promoten door infor-
matie uit te wisselen, goede praktijken te bevorderen en oplossingen uit 
te werken voor de veiligheid en de weerbaarheid van onze havens.  
 
Het publiek-privaat partnerschap zal bestaan uit nationale en Europese 
overheidsinstanties zoals de politie, de douane, maar ook de kustwacht, 
de grenswacht en de havenautoriteit. Daarnaast – en dat is heel be-
langrijk – zullen ook particuliere belanghebbenden zoals de scheep-
vaartmaatschappijen, de terminalexploitanten, de vervoersbedrijven, 
maar uiteraard ook de havenbedrijven zelf daartoe behoren. 
 
Wat de private sector betreft, werd beslist om van start te gaan met een 
geselecteerd aantal Europese havens die werden gekozen op basis van 
hun omvang, in het bijzonder de grootste vrachthavens in 2021 volgens 
het joint report on criminal infiltration in ports van Europol, rekening hou-
dend met een goede geografische vertegenwoordiging. Ook werden op 
dit moment al de belangrijkste sectororganisaties van de havensector 
uitgenodigd. Het lidmaatschap zal vervolgens geleidelijk aan uitgebreid 
worden. We hebben trouwens al vragen van andere havens. 
 
De Europese Commissie zal samen met het roterende EU-Raadsvoor-
zitterschap de vergaderingen op ministerieel en senior officials-niveau 
organiseren en zal ook instaan voor de algemene opvolging van deze 
alliantie. 
 
Wat het tijdschema voor de komende maanden betreft, zal allereerst 
een werkplan worden opgesteld dat als leidraad zal dienen voor de toe-
komstige inspanningen van het partnerschap. Er zullen jaarlijkse bijeen-
komsten worden georganiseerd met de particuliere sector op ministeri-
eel niveau, ook naar analogie van het EU Internet Forum. De volgende 
bijeenkomst op ministerieel niveau zal in principe in 2025 onder Pools 
voorzitterschap plaatsvinden, maar de Europese Commissie zal dit se-
mester ook nog een eerste bijeenkomst van de senior officials organi-
seren om zo de planning en de verschillende working groups van dou-
ane, van law enforcement, maar ook van de private sector uit te zetten.  
 
Als initiatiefnemer van deze alliantie zal België een drijvende kracht blij-
ven achter dit initiatief. Er is bijzonder veel interesse van alle landen, 
ook misschien die landen waar men in de eerste plaats niet dit soort 
criminele fenomenen ziet voorkomen. Dat toont wel aan dat het om een 
wijdverspreid fenomeen gaat. 
 

la sécurité des plateformes logis-
tiques et des ports en particulier. 
 
Le partenariat, lancé la semaine 
dernière, est constitué d'autorités 
nationales et européennes, dont la 
police et les douanes, ainsi que de 
parties prenantes du secteur privé 
tels que des compagnies maritimes 
et des entreprises portuaires. Il a 
été décidé de commencer par une 
sélection de ports européens choi-
sis en fonction de leur taille. 
D'autres participants rejoindront 
progressivement le partenariat. 
D'ailleurs, plusieurs ports sont déjà 
demandeurs. 
 
La Commission européenne organi-
sera les réunions avec la prési-
dence tournante du Conseil de l'UE 
et assurera également le suivi glo-
bal de cette alliance. Un plan de tra-
vaux sera établi dans les prochains 
mois. Des réunions annuelles se-
ront organisées avec le secteur 
privé au niveau ministériel. La Com-
mission européenne organisera 
également ce semestre encore une 
première réunion des hauts respon-
sables. En tant qu'initiatrice de cette 
alliance, la Belgique ne manquera 
pas de donner à cette initiative toute 
l'impulsion qu'elle mérite. Tous les 
pays manifestent un vif intérêt à son 
égard. 
 

08.03  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u hartelijk 

voor het zeer goede initiatief. Ik ben blij dat wij ter zake een voortrek-
kersrol spelen. 
 
Ik heb één bijkomende vraag, als ik mag. Er is ooit sprake van geweest 
om een soort screening te organiseren van het havenpersoneel. Is er 
daarover enig nieuws? 
 

08.03  Yngvild Ingels (N-VA): En-

visage-t-on encore de passer au 
crible le personnel portuaire? 
 

08.04 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Ingels, dat gebeurt zeker, 

maar die screening zit bij Justitie. De bedoeling is om al het personeel 
te screenen. 
 
Die screening werd trouwens ook besproken in de marge, omdat de 
organisatie daarvan bij Justitie zit en dus bij andere ministers. Het 

08.04  Annelies Verlinden, mi-

nistre: De tels contrôles seront sans 
aucun doute mis sur pied pour l'inté-
gralité du personnel, mais ils relè-
vent du département de la Justice. 
Ils ont été évoqués en marge des 
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screenen van het personeel wordt immers gezien als een van de onder-
delen van de EU-Roadmap to fight drug trafficking and organised crime. 
Het gaat om een heel grote investering en het is veel werk. Het vraagt 
ook veel werk van onze veiligheidsdiensten. Het zal nooit de enig zalig-
makende oplossing zijn, omdat we weten dat zij heel agile zijn en heel 
snel tot infiltratie overgaan. 
 
We werken op die manier aan elke schakel van de keten. 
 

discussions et sont considérés 
comme un des composants de la 
feuille de route publiée par l'UE. Il 
ne s'agira jamais de la solution mi-
racle. Ces organisations sont en ef-
fet très agiles. Cependant, nous 
agissons ainsi sur chaque maillon 
de la chaîne. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 15.09 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 15 h 09. 
 
  
  

 
 
 
 


